
Dagsorden til Bruger-og Pårørenderådsmøde på Ældrecenter Hvissinge 

Mandag den 5. marts 2024 kl. 13.30-15:00  
 

 

Medlemmer: 
 Flemming Normann Nielsen, Helle Østergaard Nielsen, Gitte 

Elgaard Jensen, Pernille D Jørgensen, Iben Marskov 

Seniorrådet, Helle Petersen, Michael Thrane, Charlotte Kold 

Petersen, Annette Elsberg 

Fraværende: Iben Marskov erstattes derfor af Jeanette  Fisk, Flemming Normann 

Nielsen, Michael Thrane 

Referent: Annette Bergmann 

  

 

Dagsorden Referat 

1. Valg af ordstyrer 

 

Helle Ø 

2. Orientering fra 

ledelsen 

Personalesituationen: 

På afd. 1 mangler der 1 social- og sundhedsassistent 

og en social- og sundhedshjælper. 

Masterplan – Fremtidens plejeboliger: 

Vores direktør har sammen men Helle og Glostrup 

ejendomme været på rundtur på Hvissinge for at 

afdækkke muligheder for om og tilbygning. Det er 

stadig muligt for alle at sende forslag, da der løbende 

holdes møder over foråret.  

Der er ansat en projektleder, som skal føre indkomne 

ideer videre.  

Afdeling 3, indgår som sådan ikke i disse 

ombygningsplaner, men ved et møde med Glostrup 

Boligselskab, er der blevet foreslået at der tilbygges 

en dagligstue, som en slags pavillon ud fra det 

nuværende Tv område. Vi hører nærmere, når dette 

har været på beboermøde i boligselskabet. 

Tilsyn:  

Styrelsen for Patientsikkerhed kommer på tilsyn 

12.marts. Da det er et sundhedsfagligt tilsyn kigges 

der i den forbindelse på journaler og laves interview 

med ledelse og medarbejdere. 

Ny centerchef for CSV:  



Der Barbara Lisemose, som lige er tiltrådt 1.3.24. 

Nyt telefonsystem: 

Udskiftning af telefonsystem og opgradering af 

nødkaldssystem nærmer sig Hvissinge. 

Ældrecenter Sydvestvej har lige afsluttet deres 

installering og det har taget ca 3 måneder at få det 

installeret. 

Det er besluttet at Ældrecenter Dalvangen er næste i 

rækken. Ældrecenter Hvissinge får installeret til 

sidst, da vi er de eneste, der stadig har analogt 

telefonsystem inde i huset. 

OBS: I skrivende stund påbegyndes opgraderingen af 

nødkaldssystemet efter påske. 

Aktiviteter: 

Der har været besøg af en pony, hvilket var en stor 

succes og et ridecenter er kontaktet, så vi måske kan 

få hyppigere besøg.  

Der er også planlagt arrangement med teater og 

ballet, samt besøg af motorcykelklub igen.  

«De Historiske Venner» kommer og holer foredrag  

om om at være ung i 30-40érne den 6. maj. 

Valg til Bruger-og Pårørenderåd: 

Der er Bruger-og Pårørenderåds valg er i maj, og der 

vil blive opslået information om valget, så alle 

interesserede kan melde sig som medlemmer eller 

suppleanter. 

Økonomi: 

Vi kom ud med et underskud på 2.6 mio i 2023, 

hvilket betyder at Ældrecenteret skal spare 1.3. mio 

i 2024 og 1,3 mio i 2025, da underskudet overføres. 

Grunden til underskudet er bl.a sygdom og brug af 

eksterne vikarer. Sidstnævnte vil der være stor fokus 

på at udfase i 2024, så vi i stedet bruger interne 

afløsere. Prisstigninger på råvarer til køkkenet har 

også påvirket underskuddet. Budgettets størrelse og 

normering er besluttet politisk. 

Pårørende udtrykker bekymring og Jeanette fra 

seniorrådet vil spørge ind til politikkerne omkring, 

hvilken betydning overførsel af underskudet får for 

personale og arbejdsmiljø. 

 



3. Orientering fra 

køkkenet 

Annette nævner at der også har været sygefravær i 

køkkenet, hvilket medfører at køkkenerne kører 

stramt, da det også er svært at rekruttere 

ernæringsassistenter til vakante stillinger og 

afløsning. Søgningen til uddannelsen er lille, men 

Køkkenet har deltaget i en messe på Hotel og 

Restaurantskolen for at tiltrække elever til 

køkkenet, som så på sigt kan blive nye kollegaer.  

Da vi har slidte køkkener, vil disse også blive 

renoveret i forbindelse med Masterplanen for 

fremtidens plejeboliger.  

Det er drøftet at flyttet frokosttidspunktet, men I vil 

få nærmere information, hvis dette bliver aktuelt.  

I BDO rapporten for køkkenerne, blev 4 beboere 

interviewet og de svarede at maden var meget 

tilfredsstillende. 

 

Pårørende bragte op, at det ikke er ok, at beboerne 

skal betale for en hel døgnkost, når de afmelder et 

måltid, hvis de feks. skal spise hos pårørende. 

Dette er drøftet flere gange tidligere og det er en 

politisk beslutning at man betaler for døgnkost 

samlet. 

4. Orientering fra 

Seniorrådet 

• 3.april inviterer Røde Kors kommunens ældre 

til arrangement i aktivitetscenteret.  

• Der er Kulturmøde i august. 

• En gang ugentlig holdes møde i Seniorrådet 

og der drøftes bl.a.  høringssvar. 

 

5. Høringssvar  

a. Tilsynsrapport   

Ældrecenter Hvissinge 

 

b. Tilsynsrapport 

Den kommunale 

køkkenorganisation 

 

Begge tilsynsrapporter er taget til efterretning uden 

kommentarer. 

Rådet udtrykte tilfredshed med rapporternes 

indhold. 

 

 

6. Vedtægterne 

Ny version til gennemsyn 

inden den fremlægges for 

kommunalbestyrelsen til 

Den nye version bifales efter et par afklarende 

spørgsmål. 

Vedtægterne skal i hørring på de øvrige Ældrecentre 

og derefter sendes til godkendelse i 



godkendelse 

 

kommunalbestyrelsen. Dette kan nok ikke nås inden 

valget i maj. 

 

7. Eventuelt Gitte E. Jensen havde to punkter:   

Punkt 1.  

På Afd. 3 møder aftensvagterne kl. 15 og det er 

Gittes oplevelse at der går mindst 2 timer, inden 

beboerne ser nogle i hendes afd og det ønskes at 

medarbejdere skal gå en runde når de møder, så 

beboerne kan føle sig trygge. 

Helle P taler med Michael om det. 

 

Punkt 2. 

Gitte oplever at affaldsstativer sættes op foran 

udgangsdøren, for at forhindre beboere, der ikke 

kan finde tilbage, i at forlade afdelingen.Gitte 

spørger om det kunne være en løsning at få film på 

med billeder.  

Helle P svarer at der undersøges en løsning også 

omkring låsesystem, således at ingen beboere kan 

gå ud. 

Omkring affalds stativer: Der er lige lavet en aftale 

med Glostrup Ejendomme om at de tømmer affald 

to gange dagligt. 

Det kan ikke helt undgås at der er de nævnte 

stativer på gangene, da dette er et arbejdsredskab. 

 

 

8. Næste møde 13. juni 2024 

 


